
CYKL’80 kampagnen, der samtidig varen landskamp mod Norge, 
er officielt afsluttet. I kampen om at blive kåret som årets cykelby 
sejrede Grindsted sikkert. På ovenstående billede har Grindsteds 
borgmester, A. Chr. Andersen, th. netop overrakt en af de mange 
skænkede præmier i Grindsted. Den heldige vinder er den 
omkring 2årige Laila Jensen, der her også får hjælp af sin far Kurt 
Jensen tv.
Læs mere inde i bladet om afslutningen på cykeikampagnen.
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Vold og trusler

Det hører dagligdagen til, at vi læser og hører 
om vold og terror. Man synes, at det er for
færdeligt, men egentlig tænker man ikke 
dybere over det, før man en dag pludselig får 
det på nært hold.

Og man kan i allerhøjeste grad sige, at 
DFIF desværre nu også har fået det på nært 
hold. Efter et kredsstævne blev stævne- 
lederen slået ned. Det skete ikke under eller 
lige efter stævnet, men først flere dagesenere. 
Stævnelederen blev opsøgt på sit arbejde af 
en person, som var utilfreds med en afgø
relse, der for flere år siden havde givet ham 
livsvarig karantæne.

Årsagen til, at han opsøgte stævnelederen 
var, at denne havde sendt og underskrevet et 
brev til den lokale sammenslutning, hvor 
han havde orienteret om den karantæne- 
dømte persons usportslige optræden ved 
kredsstævnet.

Stævnelederen blev opsøgt på sit arbejde 
af den karantænedømte. Hårdt og brutalt 
blev han slået ned. Han blev både sparket og 
slået, og pådrog sig en flænge over det ene 
øje. Han har foreløbig været sygemeldt i 14 
dage.

Imens politi og ambulance blev tilkaldt, 
forlod voldsmanden gerningsstedet. Ger
ningsmanden fortsatte nu med at ringe og 
true flere af repræsentanterne fra sammen
slutningens bestyrelse og udvalg, som han 
iøvrigt også havde gjort, inden stævnelede
ren blev slået ned.

Ved en afhøring hos politiet, har de impli
cerede parter oplyst, at de pr. telefon er ble
vet truet med både det ene og andet. De im
plicerede ledere føler både sig selv, men i

højeste grad også deres familie truet. -  Og 
man går stadig, flere uger efter, og er nervøs 
for sin familie. Årsagen er den, at gernings
manden går frit omkring. Ifølge de implice
rede, har politiet oplyst, at man ikke kan give 
personen et polititilhold på grundlag af det 
foreliggende.

Det har nu resulteret i, at flere af de invol
verede frivillige ledere, med formanden for 
sammenslutningen i spidsen, med omgående 
virkning har nedlagt deres hverv. Man tør 
simpelthen ikke udsætte hverken sig selv eller 
sin familie for det nervepres, man føler det 
er.

Så er det man spørger sig selv, jamen, det 
kan da ikke være rigtig, at ordensmagten i 
det moderne samfund intet kan stille op for at 
beskytte borgerne? Hvis man uden videre 
kan slå frivillige ledere og folk ned og gen
tagne gange true med både det ene og andet, 
så er det på tide, at der bliver taget fat på 
problemet.

De frivillige ledere hænger ikke på træ
erne, og hvis dette eksempel er begyndelsen 
på en udvikling, så får vi da slet ingen til at 
påtage sig et frivilligt og ulønnet leder
arbejde.

I skrivende stund er retssagen mod volds
manden endnu ikke afsluttet. Men lederpro
blemet i den pågældende sammenslutning er 
på en ekstraordinær generalforsamling ble
vet løst. Der var her stor opbakning om 
sammenslutningens fortsatte eksistens, og 
alle var enige om, at den livsvarige karan
tæne til voldsmanden var særdeles berettiget 
og skulle fastholdes.

-jr-
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Grindsted blev igen kåret 
som årets cykelby
En overbevisende sejr, hvor Grindsted fik  registreret 18.483 cykelture

Som et synligt bevis på værdigheden som årets cykelby 1980 
overrakte DFIF’s formand, Tage Carlsen, th. et diplom til Karen 
Margrethe Plagborg fra Grindsted.

Selv om Grindsted Firma Idræts for
mand, Kristian Hansen, på et tids
punkt under cykelkampagnen var 
ved at få nerver på af spænding, fordi 
der gik rygter om, at andre byer var 
stærkt på vej til at true sidste års 
cykelby Grindsted, så viste det sig, 
da resultatet forelå, at han bestemt 
ingen grund havde haft til at være 
nervøs.

Grindsted blev en sikker og over
bevisende vinder i kampen om at bli
ve kåret som årets cykelby 1980.

For andet år i træk sejrede Grind
sted foran Frederiksværk. I forhold 
til sidste år har Grindsted haft langt 
over det dobbelte registrerede cykel
ture. Grindsted fik i år registreret 
18.483 ture mod rækkens nummer to 
Frederiksværk, der fik registreret 
9.615 cykelture. Tolderne, som blev 
nummer tre, opnåede 4.143 ture.

CYKL’80 kampagnen har haft ka
rakter af en folkefest i Grindsted. I 
de 22  dage kampagnen varede, sam
lede man hver dag flere hundrede 
deltagere. På en enkelt dag var man 
dog oppe på et deltagerantal på over 
1.000. De registrerede cykelture i 
Grindsted svarer til en strækning 4 
gange jorden rundt.

Tidligere havde man problemer 
med at finde parkeringspladser til bi
lerne i Grindsted. Dette problem har 
man ikke mere. Nu kniber det iste- 
det med at finde en parkeringsplads 
til sin cykel.

Den officielle afslutning på

CYKL’80 kampagnen foregik, som 
den startede, i Grindsted. Forman
den for Dansk Firmaidrætsforbund 
Tage Carlsen, Ringkøbing, sagde 
bl.a. ved afslutningen, at han allere
de ved starten havde en fornemmelse 
af, at det også i år blev Grindsted, 
som skulle kåres som årets cykelby.

-  Og denne teori kom altså til at 
holde stik. Som et synligt bevis på 
værdigheden som årets cykelby 1980, 
overrakte Tage Carlsen et diplom.

Der blev fra forskellig side udtrykt 
mange rosende ord til den store stab 
af ledere, der står bag Grindsteds 
flotte resultat. En særlig tak rettede 
formanden for Grindsted Firma 
Idræt, Kristian Hansen, til byens 
borgmester A. Chr. Andersen. Han 
har aktivt deltaget i cykelturene, 
men også som notarius publicus, når 
der skulle udtrækkes præmier. Det 
var et kapitel for sig, når borgmeste
ren tog plasticspanden på hovedet
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for derefter at dykke ned i den store 
stak af startkort, understregede Kri
stian Hansen.

Grindsted har endnu engang be
vist, at firma- og familiemotionen 
har sin store berettigelse i det mo
derne samfund. Men det kræver tid 
og mandskab samt et dygtigt og sam
menkørt organisationsapparat.

Grindsted er bestemt ikke kom
met sovende til værdigheden. En 
stor stab af frivillige ledere fortjener 
æren for, at Grindsted igen i år blev 
kåret som årets cykelby.

På det øverste billede er det Grindsteds borgmester, A. Chr. 
Andersen, der med plasticspand over hovedet var notarius 
publicus ved de mange lodtrækninger om gaver.
Det nederste billede viser vinderne af de mange udsatte cykler.
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Resultat- og præmieliste 
fra CYKL’80 kampagnen

Registrerede 
cykelture 
samt placering
1. Grindsted 18.483
2. Frederiksværk 9.615
3. Tolderne 4.143
4. Brønderslev 8.799
5. Sæby 2.328
6 . Egvad 1.977
7. Ringkøbing 9.819
8 . Ikast 3.106
9. Randers 6.480

10. Tåstrup 2.762
11. Odense 7.330
12. Ringsted 2.489
13. Bramming 1.877
14. Varde 2.710
15. Kolding 6.871
16. Viborg 4.668
17. Vejen 2.118
18. Grenå 1.537
19. Fredericia 2.889
20. Esbjerg 4.189
21. Nykøbing Mors 879
22. Holstebro 1.563
23. Næstved 1.027
24. Ålborg 1.809
25. Køge 771
26. Herning 590
27. Roskilde 538
28. Sønderborg 709
29. Nakskov 220
30. Horsens 496

Diverse 942

Ialt 113.734

De opgivne tal er registrerede cykel
ture. For at opnå 1 point skulle man 
cykle minimum 10 km, og kunne kun 
opnå 1 point pr. dag, uanset om man 
cyklede mere.

Oversigten over de registrerede 
cykelture er udarbejdet i henhold til 
de modtagne indberetninger fra sam
menslutningerne.
Tallene ude til venstre angiver den 
placering, sammenslutningen har 
opnået i det samlede resultat. Place
ringen er udregnet i forhold til de i 
den enkelte sammenslutning tilslut
tede klubber.

Landskamp resultat
Norge 116.016 points
Danmark 113.734 points

Det var tæt på
Som ovenstående tal viser, så lykke
des det heller ikke Danmark i år at 
slå Norge i cykellandskampen, men 
det var tæt på.

Vi har kun grund til at være tilfreds 
med det opnåede resultat. Sidste år 
fik vi registreret 51.010 cykelture 
mod 113.734 i år. Det er over en 
fordobling i forhold til sidste år. -  Og 
så må vi da endelig ikke glemme, at 
kampagnen i år kun var på 22  dage 
mod 31 i 1979.

Med dette års resultat i baghove
det, så er der lagt op til en spænden
de landskamp i 1981, der samtidig 
afvikles som en fællesnordisk cykel
kampagne i perioden fra 9. maj til 6 . 
juni.

Efterkritik
Sammen med den udsendte resultat
liste for CYKL'80 kampagnen, som 
er tilsendt samtlige sammenslutnin
ger, var der vedlagt et kritikskema.

For at tage ved lære af både positi
ve og negative erfaringer fra CYKL' 
80 kampagnen, beder DFIF’s aktivi
tetsudvalg venligst om, at spørgeske
maerne udfyldes så fyldigt som mu
ligt.

Man skal lige være opmærksom på 
ude i sammenslutningerne, at der og
så er enkelte spørgsmål til de sam
menslutninger, som ikke har delta
get i CYKL'80 kampagnen.

Det er meget vigtigt, at spørgeske
maerne besvares og tilsendes for
bundskontoret. Jo flere og bedre be
svarelser aktivitetsudvalget får, jo 
bedre kan man udarbejde oplægget 
til den kommende fællesnordiske cy
kelkampagne i 1981.

-jr-

Præmietagerne

/. En uges Aktiv Ferie på DFIF- 
Centret- værdi op til kr. 2.500,- 
Jette Thomsen, Varde

2.-26. En Puch cykel fra cykelhand
leren.
Dorthe Andersen, Grindsted 
Poul Erik Larsen, Varde 
Inger Lak, Sdr. Omme
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Inger Hagsberg, Ringkøbing 
Anne Kristiansen, Sdr. Omme 
Leif Norman Hansen, Brønderslev 
Jette Sandholm Jensen, Ringkøbing 
Claus Christensen, Ringkøbing 
Karen Nielsen, Brønderslev 
Pia Nielsen, Frederiksværk 
Nils Jansson, Randers 
Bodil Jensen, Grindsted 
Hanne Kåsing, Brønderslev 
Susanne Møller, Brønderslev 
Sten Johansen, Ringsted 
Elin Pedersen, Randers 
Helle Lakner, Ålsted 
Gurli Nielsen, Grindsted 
N.E.A. Hansen, Ringkøbing 
Bent Krogsgård, Grindsted 
Søren Christiansen, Mejdal 
Søren Hansen, Kjellerup 
Preben Skals, Varde 
Anna Kamp, Grindsted 
Birgit Larsen, Brønderslev

Billedet viser et udsnit af de mange cykelinteresserede 
borgere i Grindsted ved et af cykelarrangementerne.

Fællesnordisk cykelkampagne i 1981
Det bliver i perioden fra 9. maj til 6. juni

På den nordiske kampagnekonfe
rence i København, som er omtalt 
andet steds i bladet, enedes man om 
at afvikle en fællesnordisk cykel
kampagne i 1981.

Kampagnen afvikles i perioden fra 
den 9. maj til den 6 . juni. Til sam
menligning med de sidste to års dan
ske cykelkampagner, afviger den 
fællesnordiske på et enkelt område. 
I de foreløbige retningslinjer hedder 
det nemlig bl.a., at man intet krav

stiller til længden af cykelturen, hvor 
man i Danmark hidtil har haft en 
minimumsdistance på 10 km. De en
kelte lande kan selvfølgelig selv ind
føre minimumsdistancer, men man 
kan fortsat maksimalt kun opnå 1 

point pr. deltager pr. dag uanset di
stance.

På konferencen drøftede man og
så muligheden for at arrangere en 
fælles skikampagne. Forslaget blev 
forkastet med den begrundelse, at

skulle det hedde fællesnordiske kam
pagner, så skulle alle lande være 
med. Da Danmark sagde fra, grun
det manglende sne, enedes man om 
at droppe forslaget.

Man blev endvidere enige om kun 
at afvikle een fællesnordisk kampag
ne årligt. Spørgsmålet om fremtidige 
fælles kampagner skal vurderes på 
grundlag af de indhøstede erfaringer 
fra cykelkampagnen i 1981.

-jr-
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Ejgon Bertelsen fylder 60 år
Dansk Firmaidrætsforbunds generalsekretær 
runder de 60 år fredag den 22. august 1980

Nævner man i idrætskredse navnet 
Ejgon Bertelsen, så er ingen i tvivl 
om, hvem det drejer sig om. Det er 
Dansk Firmaidrætsforbunds gene
ralsekretær siden 1977.

Med mere end 30 år på bagen som 
aktiv firmaidrætsleder kan det ikke 
undgås, at man bliver en kendt per
son. Det vil han utvivlsomt komme 
til at erkende, når han fredag den 2 2 . 
august 1980 fylder 60 år.

1 den anledning afholder Dansk 
Firmaidrætsforbund reception i Tå- 
singe-hallen lørdag den 23. august fra 
kl. 11-14.

I mere end det halve af Ejgon Ber- 
telsens liv har han beskæftiget sig 
med firmaidræt. Helt nøjagtig er det
33 år siden, han første gang stiftede 
bekendtskab med firmaidrætten. 
Det vil altså sige, at han officielt har 
beskæftiget sig med firmaidræt i næ
sten lige så mange år, som DFIF har 
eksisteret. Han mangler kun et en
kelt år, idet forbundet har eksisteret i
34 år. -  En bemærkelsesværdig og 
imponerende årrække.

Startede i Hjørring
I anledning af fødselsdagen vil vi i 
korte træk tegne et portræt af Ejgon 
Bertelsens liv og virke frem til i dag. 
Vi bringer endvidere et såkaldt fød
selsdagsinterview, der berører man
ge led og emner i firmaidrætssam
menhæng.

Ejgon Bertelsen er født i Jylland. 
Han er uddannet møbelsnedker, 
men blev i 1941 ansat ved DSB, hvor 
han begyndte på stationen i Ringkø
bing.

I sine yngre år var han en meget 
aktiv idrætsudøver i atletik, bord
tennis og fodbold. Han indledte sin 
karriere på organisationsplan som 
formand for DSB’s idrætsforening i 
Hjørring, hvor han samtidig også var 
formand for sammenslutningen. Det

var i årene 1947^49. Det var her, han 
gennem foreningen i Hjørring for 
første gang kom i kontakt med firma
idrætten.

Ejgon Bertelsen har været med
lem af Danske Jernbaners Idræts- og 
Fritidsforbunds styrelse og idrætssty
relse i flere år. Grundet sit arbejde 
ved DSB flyttede Ejgon Bertelsen 
sammen med sin familie til Svend
borg i 1949. Her var han med til at 
starte Svendborg Firma Sport i 1951,
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hvor han valgtes som den første for
mand. -  En post han bestred indtil 
1968. Han var endvidere også i en 
periode formand for DSB’s idræts
forening i Svendborg.

Forbundsformand og konsulent
I 1953 kom han ind i DFIF’s hoved
bestyrelse, og i 1968 valgtes han til 
formand for Dansk Firmaidrætsfor
bund. -  En post han beklædte indtil 
1972. I perioden fra 1962-70 var han 
medlem af Svendborg byråd, valgt af 
Socialdemokratiet.

1 1972 sagde han sin stilling op ved 
DSB for at blive ansat som DFIF’s 
første konsulent. Ejgon Bertelsen 
har siden 1977 været ansat som gene
ralsekretær i Dansk Firmaidrætsfor
bund.

Fødselsdagsinterview
-  Du har været ansat som generalsek
retær siden 1977. Hvad består dit ar
bejde i?

-  Arbejdet består af mange ting. 
Jeg er af styrelsen udpeget som den 
daglige leder af forbundet. Herunder 
hører administrationen på forbunds
kontoret og konsulentvirksomhe
den. Jeg udarbejder oplæg og forbe
reder diverse møder med styrelsen 
samt andre møder i forbundssam
menhæng. Endvidere deltager jeg i 
forskellige møder og forhandlinger i 
både ind- og udland.

-  I 1972 trak du dig tilbage som

formand for DFIF og blev forbundets 
første konsulent. Var der ikke proble
mer i at komme fra en folkevalgt til en 
funktionærpost?

-  Det er klart, at det til tider ikke 
var uden problemer, når det stort set 
var det samme arbejde, man skulle 
beskæftige sig med som funktionær. 
Men det var hovedsagelig personlige 
problemer, som jeg i en overgangs
periode kæmpede med. I dag føler 
jeg ikke, at det er noget problem.

Et fremtidigt sigte
-  Lever firmaidrætten op til sin egen 
formålsparagraf?

-  Efter min mening skal en for
målsparagraf være bred formuleret, 
og den skal indeholde et fremtidigt 
sigte. -  Et mål man har sat sig. Den 
nuværende formålsparagraf er ikke 
opfyldt. Hvis den var det, så har vi 
svigtet i den fremtidige planlægning. 
Der skal hele tiden være et mål at 
arbejde hen imod. En formålspara
graf bør tages op til revision, når man 
føler, at de tanker og det sigte man 
havde ved formuleringen er ved at 
være opfyldt.

Konsulenter på amtsplan
-  Er pausegymnastikken ikke en op
gavefor DFIFat arbejde videre med?

-  Det er absolut en oplagt opgave 
for DFIF. Det tilkendegiver vores 
formålsparagraf, der jo tager ud
gangspunkt i arbejdspladsen. Pause
gymnastikken må derfor være kom
met på den rigtige hylde, ved at for
blive i DFIF sammenhæng. Men vi 
må ikke glemme, at der også er man
ge problemer i at få indført pause
gymnastikken som en del af arbejds
dagen på virksomhederne.

-  Du har været med til at få konsu
lenttjenesten op at stå. Er den fuldt 
udbygget efter din mening?

-N e j, og det bliver den forhåbent
lig heller aldrig. Det har noget at gø
re med forbundets -  men også hele 
samfundsudviklingen. -  Og det hæn
ger sammen med, at der stadig på
lægges vore frivillige ledere større og 
større administrative opgaver. Det 
smitter naturligt af på vor nuværende 
konsulentstab, der også vil få flere 
forbundsopgaver. -  Hvis den udvik
ling fortsætter, så ser jeg i øjnene, at 
man måske skulle starte med at an
sætte nogle konsulenter på amts
plan. Jeg kunne forestille mig, at de i 
første omgang skulle ansættes på del
tid . Fortsættes næste side
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Forbundet yder tilskud
-  Du var selv inde på, at der pålægges 
vore ledere store administrative opga
ver, og det er jo egentlig ikke det, de er 
blevet valgt til. Hvordan kan vi hjæl
pe og støtte dem, således vi ikke plud
selig står uden ledere?

-  Jeg synes, at det er glædeligt at 
konstatere, at flere sammenslutnin
ger har taget fat på problemet. Man 
har ansat lønnet kontorhjælp for at 
aflaste de frivillige ledere. -  Og jeg 
håber, at andre vil følge dette eksem
pel op. Endvidere skal man jo heller 
ikke glemme, at forbundet også yder 
tilskud til lønnet kontorhjælp.

-  Er du tilfreds med den kontakt 
forbundskontoret har til medlems
skaren gennem kredse og sammen
slutninger?

-  Ja, delvis. -  Men hvis denne kon
takt skal have betydning, så må den 
udvides. Det første skridt er for
bundsbladets direkte udsendelse til

en stor del af medlemsskaren. Men 
der må også gives forbundet mulig
hed for, at andre tilbud kan sendes 
direkte ud til klubberne. F.eks. di
verse kursusprogrammer, Aktiv Fe
rie samt andre DFIF tilbud, som 
medlemsskaren kan være interesse
ret i. Det er ikke fordi, at man vil 
gøre sammenslutningerne overflødi
ge, men for at opnå en hurtigere kon
takt. Det vil jo endvidere også lette 
sammenslutningerne for noget ar
bejde. Vi vil aldrig opnå at kommu
nikationen bliver 100 procent, men 
det er vores opgave at undersøge mu
lighederne for at gøre den bedre.

Ideen må ikke smuldre væk
-  Har DFIF behov for eget kursus
center?

-  Ingen tvivl om det. Selv om kø
bet af DFIF-centret i Oksbøl har væ
ret et samtaleemne, så vil fremtiden 
vise, at det var det rigtige, forbundet 
gjorde. Her har vi mulighed for at 
tilbyde alle vore medlemmer, både 
ledere og aktive udøvere, gode og 
billige tilbud af flere forskellige ka
rakterer.

-  Spørgsmålet om en eller flere 
idrætsorganisationer i Danmark har 
tit været drøftet. Hvad er din mening 
om det?

-  Jeg tror ikke på, at det bliver i 
min tid som aktiv firmaidrætsleder, 
at vi kommer til at opleve hele den 
danske idræt under et. -  Men der er 
ingen tvivl om, at på et eller andet 
tidspunkt vil det blive en realitet med 
kun én idrætsorganisation i Dan
mark. Vi kan så kun håbe, at de eksi
sterende organisationer selv kom
mer til den konklusion, således at det 
som i visse andre lande ikke pludselig 
bliver et diktat fra folketinget. -  Om 
det vil være en fordel for DFIF, er jeg 
ikke i stand til at bedømme. Jeg hå
ber blot, at det kan ske, uden at fir
maidrættens idé smuldrer væk.

-  Hvad opnår DFIF ved samarbej
det i Idrættens Fællesråd?

-  Det kan ikke måles, men der er 
ingen tvivl om, at det er af uvurderlig 
værdi for DFIF. Havde vi f.eks. ikke 
været med i dette samarbejde, så var 
vi nok ikke kommet med på tipslo
ven allerede i 1978, men måske sene
re. Det giver også en masse kontak
ter til diverse ministerier samt til 
amts og kommunale instanser. -  Og 
det er da klart, at idrætten står langt 
stærkere ved at stå sammen. -  Jo, der 
er tale om et virkeligt samarbejde 
uden at de respektive organisatio
ners særpræg berøres. Det gælder og
så den administrative ledelse samt 
konsulenttjenesten. På andre områ
der vil resultaterne nok i øjeblikket 
kunne gøres bedre. Jeg tænker her 
på kursusfronten samt Radio- og 
TV-siden.
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En forpligtelse
-  Hvad er baggrunden for, at Dan
mark har påtaget sig at være arrangør 
af den europæiske sportsfestival for 
firmaidræt i 1985?

-  Når man er medlem af en organi
sation, så har man en forpligtelse til 
at påtage sig en sådan opgave sam
men med de øvrige kongresser og 
møder, der holdes i europæisk regi. 
Forbundsstyrelsen har ment, at man 
i første omgang skulle tilbyde sig som 
arrangør af sportsfestivalen, idet 
man mente, at man her ville tilgode
se en større kreds af forbundets med
lemmer.

Udviklingen
-  Du har været aktiv firmaidrætsleder 
næsten siden DFIF blev stiftet i 1946. 
Har forbundet formået at følge med 
udviklingen?

-  Vel ikke nok. Det er min opfat
telse, efter nogle svære begyndelses
år, at forbundef i de seneste år har 
udviklet sig i den rigtige retning, så
ledes vi er godt på vej til at kunne 
følge med udviklingen. -  Men vi må 
aldrig glemme, at det var de »gamle« 
ledere, som lagde grunden til den 
udvikling i forbundet.

-  Har du i årenes løb fra medlems
skaren kunnet mærke en ændret 
holdning til det arbejde der udføres 
på forbundsplan?

-  Ja, ingen tvivl om det. Siden vi 
kom på tipsloven, er der sket en væ
sentlig ændring. Årsagen er naturlig
vis den, at vi pludselig fik flere pen
ge. Jeg påpegede det allerede den
gang, at det var et problem, vi skulle 
være opmærksomme på. Jeg håber 
ikke, at det bliver værre end det er 
nu. Man skal bare gøre sig en ting 
klart, når man retter kritik, og det er, 
at der er tale om frivillige ulønnede 
ledere, der udfører et stort og til tider 
utaknemmeligt stykke arbejde i hen
holdsvis forbundsstyrelsen samt di

verse udvalg i forbundssammen
hæng.

Det er op til forbundsstyrelsen
-  Du har beskæftiget dig med firma
idræt siden 1947. Kan vi vente, at der 
kommer en bog om firmaidrætten 
igennem tiderne?

-  Jeg har i øjeblikket for travlt til at 
tænke på et sådant forfatterskab, og 
iøvrigt er jeg jo heller ikke forfatter. 
Men det ville være en meget interes
sant opgave at tage fat på. Flvis det 
skulle blive aktuelt, så bliver det 
først, når jeg er pensioneret. Jeg me
ner iøvrigt, at opgaven skal løses i 
samarbejde med andre, således vi får 
et bredere indtryk. -  Men husk nu, 
jeg har ikke givet noget tilsagn, kun 
antydet, at det ville være en interes
sant opgave.

-  Har du overvejet, hvornår du 
trækker dig tilbage?

-  Det er da klart, at når man fylder 
60 år, så kan det ikke undgås, at man 
kommer til at spekulere på, hvornår 
man skal trække sig tilbage. Men da 
jeg stadig føler mig rask og rørig, må 
det med baggrund i udviklingen være 
op til forbundsstyrelsen at afgøre, 
hvornår der skal findes en afløser. 
Jeg føler stadig, at jeg kan følge med 
endnu -  uden at stagnere.

-jr-

Reception

I anledning af generalsekretær, Ej- 
gon Bertelsens 60 års fødselsdag, af
holdes der reception lørdag den 23. 
august 1980 kl. 11-14 hos Dansk Fir
maidrætsforbund i Tåsinge-hallen, 
Svendborg,

Med venlig hilsen 
Tage Carlsen 
formand for 

Dansk Firmaidrætsforbund
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Nordisk kampagnekonference 
i København
Et gennemgående problem på kampagneområdet er kommunikationen

Kampagneledere fra Finland, Nor
ge, Sverige og Danmark havde den 
6.-7, juni sat hinanden stævne i Kø
benhavn.

Formålet med konferencen var at 
udveksle erfaringer deltagerne imel
lem samt at tilrettelægge fællesnordi
ske kampagner. Fra Danmark deltog 
formanden for aktivitetsudvalget 
Kaj Larsen, samt konsulenterne Jens 
Boe og Jørgen Rasmussen.

Behov for motion
Efter velkomst og præsentation gav 
marketingsdirektør Jens Otto Niel
sen, Århus et oplæg til hvordan man 
kan markedsføre motion. Dette 
punkt var taget med på konferencen 
for at høre professionelle synspunk
ter om markedsføring, men også for 
at imødekomme, at man ikke kun 
skulle sidde og bekræfte hinandens 
fejltagelser.

Efter at markedsføringseksperten 
havde lagt resultatet af nogle under
søgelser på bordet, måtte han kon
statere, at interessen og behovet for 
at dyrke motion er til stede blandt 
befolkningen. Men hvordan får vi så 
»solgt« produktet motion?

Det største problem i Danmark er 
den direkte kontakt til medlemmer
ne. De informationer, der sendes ud 
til klubberne, når i mange tilfælde 
ikke længere end til formanden eller 
kontaktpersonen. Men hvordan kan 
vi så overvinde disse barrierer?

Først og fremest må vi sikre os et 
kommunikationssystem, der når ud 
til så mange som overhovedet mu
ligt. Det kunne gøres ved tilrettelæg
ning af arrangementer i samarbejde 
med lokale og landsdækkende avi
ser, der sikrer en så bred dækning, 
som det vil være økonomisk muligt at 
opnå på traditionel måde, understre
gede marketingsdirektør Jens Otto 
Nielsen, Århus. Som en alternativ 
mulighed nævnte han, at kampagner 
kan gennemgøres med sponsor
hjælp, således at en række firmaer 
mod at få navnet med, dækker de 
nødvendige annonceomkostninger.

Færdigsyede arrangementer
Oplægget fra markedsføringseksper
ten gav naturligvis anledning til en 
livlig diskussion. De fleste mulighe
der og forslag om markedsføring 
kunne de enkelte deltagere i konfe
rencen nikke genkende til. Det blev 
understreget, at man får langt flere 
deltagere med i sine arrangementer, 
hvis man sætter dem igang, d.v.s. la
ver færdigsyede arrangementer. Det 
viser statistikken. Det blev endvide
re også fremført, at oplysningerne 
om vore tilbud ikke må præsenteres 
på en for professionel måde. -  De 
skal præsenteres på en måde, så alle 
kan forstå det.

Efter diskussionen om markedsfø
ring gik man over til erfaringsud
veksling på kampagneområdet.

Finland præsenterede først og 
fremmest deres store cykelkampag
ne, hvis formål det bl.a. er at øge 
trafiksikkerheden. Man har et bredt 
samarbejde med en række andre or
ganisationer og offentlige myndighe
der.

Samarbejde
Sverige kunne også berette, at man 
havde et godt samarbejde med andre 
organisationer og instanser. Man un
derstregede bl.a., at det er vigtigt at 
diskutere de ting, man kan samar
bejde om, istedet for at spilde tid på 
de ting, man ikke kan samarbejde 
om, når man ønsker at indgå i et 
samarbejde til andre sider.

Sverige havde gode erfaringer 
med at fremstille materiale til inter
esserede arrangører. Man kunne kun 
anbefale andre at lave nogle såkaldte 
færdige »arrangementspakker«. 
Sverige opfordrede også til, at man 
benyttede sig af politikerne både lo
kalt og på landsplan.

Kommunikationen
Norge orienterede om Norgestrim- 
men. Man fremhævede bl.a. deÆ di
rekte kontakt man har fået på mo
tionsområdet ud til de enkelte be
drifter. Det har resulteret i, at man er 
godt på vej til at løse et af de -  også i 
Norge -  største problemer, nemlig 
kommunikationen helt ud til græs
rødderne.
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Billedet viser deltagerne i kampagnekonferencen. Det er fra venstre: 
Kåre Wilhelmsen, Norge, Janne Allinger, Sverige, Per Moksnes, Nor
ge, Auli Hietale, Finland, Joel Frieman, Sverige, samt Jens Boe og Kaj 
Larsen, Danmark.

Danmark orienterede først og 
fremmest om de sidste to års cykel
kampagner samt om den kommende 
volleyballkampagne. Danmark måt
te også konstatere, at kommunika
tionsproblemet er et af de allerstør
ste problemer man slås med.

Hvis det kan være en trøst for 
Danmark, så tilkendegav konferen
cen, at et af de gennemgående stør
ste problemer på kampagneområdet 
er kommunikationen. Et andet pro
blem, som vi nok står alene med, er 
samarbejdet med andre organisatio
ner og instanser på motionsområdet.

De øvrige nordiske lande har et langt 
bedre samarbejde på dette område.

Der blev endvidere på konferen
cen orienteret om de uddannelser, 
man kunne tilbyde sine medlemmer 
på arrangørfronten. Man var enige 
om, at det var et meget forsømt om
råde. Man uddanner folk til mange 
ting, men denne meget vigtige del af 
organisationernes virksomhed glem
mes ofte på uddannelsessiden. Man 
drøftede mulighederne for et nor
disk samarbejde på dette område, og 
enedes om at tage emnet op på et 
senere møde.

Konferencens deltagere var enige 
om, at denne type møder var af me
get stor værdi for det daglige arbej
de.

Man anbefalede på det kraftigste 
at foreslå sine respektive forbund, at 
der åbnes mulighed for at afvikle lig
nende møder mindst een gang om 
året.

Det var en inspirerende konferen
ce, der lover godt for det kommende 
samarbejde de nordiske lande imel
lem.

-jr-
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Mange rosende ord om 
Aktiv Ferie
Det udtrykker nogle af de første deltagere på de efterfølgende sider

Aktiv Ferie er et nyt tilbud til for
bundets medlemmer. I skrivende 
stund har de første DFIF medlem
mer afsluttet en eller flere dages Ak
tiv Ferie på DFIF-centret i Oksbøl.

FIRMAIDRÆT har besøgt cen
tret og talt med flere af deltagerne, 
for at høre deres mening om Aktiv 
Ferie.

Vi bringer på de efterfølgende si
der deltagernes meninger samt nogle 
billeder fra Aktiv Ferie.

Et spændende tilbud
Familien Inge Merete og Frank Jes- 
singfra Esbjerg med børnene Johnny 
og Brian på henholdsvis 12 og 10 år. 
Da vi i EFI-hallen så brochuren om 
Aktiv Ferie, syntes vi, at det var et 
godt og spændende tilbud. Man vil 
måske synes, at det er lidt mærkeligt 
at tage på ferie i Oksbøl, når vi ikke 
bor længere væk end i Esbjerg. Men 
det er bare en kendsgerning, at der er 
så mange ting, vi endnu ikke har set 
og oplevet på de hjemlige kanter, og 
det gælder nok for de fleste menne
sker!

Der er så mange muligheder her 
på centret, uanset hvordan vejret er. 
Fler må børnene det hele, selvfølge
lig indenfor de gældende regler, men 
det kan godt være lidt af et problem 
andre steder, hvor børnene hverken 
må det ene eller andet.

Priserne er rimelige, men vi synes, 
at kosten er for ensartet. Der mang-

På det øverste billede er det familien Inge Merete og Frank Jessing fra 
Esbjerg.
Det nederste billede er fra morgengymnastikken på terrassen.
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Ier variationer. Man kunne også godt 
have ønsket sig, at høet var revet 
sammen på boldbanen inden vi an
kom. Det var måske en idé at udbyg
ge dette areal. Selv om arealet på den 
anden side af vejen er større, så kan 
det godt være et problem, når bør
nene skal over vejen. Selv om der 
evt. bliver bygget en gangbro, så er 
det vel naturligt, at børnene alligevel 
vil benytte sig af den korteste vej til 
arealet, og det er direkte over lande
vejen.

Familievenligt
Familien Jytte og Edvard Henriksen 
fra Randers med børnene Mads, Lars 
og Pia på henholdsvis 12,10 og 6 år. 
Det er første gang, vi deltager i et 
forbundsarrangement. Vi har set til- 
buddet i FIRMAIDRÆT. Det lød 
spændende og familievenligt.

Vore forventninger er blevet ind
friet. Centret ligger godt for ferie, og 
det er meget billigt. Vi er godt til
freds med faciliteterne. Vandet i 
svømmebassinet kunne godt være 
lidt varmere og vejret lidt bedre.

Det er en fordel, at mange af akti
vitetsmulighederne er lige uden for 
døren, for ellers benytter man sig 
ikke af dem.

Vi har hørt, at man senere skal 
flytte de udendørs aktiviteter til 
arealet på den anden side af vejen. 
Vi ville være bange for at sende vore 
børn over vejen alene, og det tror vi 
også at andre familier ville.

Der er lavet et godt oplæg, og det 
er en fordel, at det er frivilligt at del
tage i aktiviteterne. Det kan godt 
være lidt af et problem, at man skal 
bestille maden en dag før, idet man 
jo ikke på forhånd ved, hvordan vej
ret bliver dagen efter, hvis man f.eks. 
havde tænkt sig at køre en tur.

Vi har kun rosende ord at sige om 
hjælpere og personale. De er meget 
flinke og hjælpsomme.

Fortsættes næste side

På det øverste billede er det familien Jytte og Edvard Henriksen fra 
Randers.
På det nederste billede vises resultaterne fra en af dagens opgaver.
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Uanede muligheder
Familien Vagn Andersen med datte
ren Berit på II år fra Roskilde.
Vi har set det spændende tilbud på 
opslagstavlen og i FIRMAIDRÆT. 
Vi syntes, at det var et interessant 
tilbud, bl.a. fordi centret er belig
gende i et naturskønt område med 
mange muligheder.

Prisen er rimelig, og faciliteterne i 
orden. Vi vil specielt gerne frem
hæve kælderen, der rummer mange 
muligheder. De opstillede spil på 
græsplænen ved svømmebassinet er 
en god idé. Hvis de blev opstillet på 
arealet væk fra centret, ville de langt 
fra blive benyttet så flittigt.

Et enkelt minus vil vi gerne påpe
ge. Der er meget lydt på værelserne.

Vi var meget nysgerrige efter at 
opleve hvad Aktiv Ferie var for no
get. -  Og vi er ikke blevet skuffet, 
men havde troet, at der havde været 
nogle flere. Vi kan varmt anbefale 
Aktiv Ferie til andre. Her er man 
ikke afhængig af vejret. Der er uane
de muligheder både ude og inde.

De samme interesser
Familien Kirsten og Jørn Andersen 
fra Ikast med børnene Allan og Ole 
på henholdsvis 9 og 7 år.
Vi havde aldrig hørt om centret. Vi 
fik kendskab til Aktiv Ferie igennem 
Ikast Firma Idræts medlemsblad. Vi 
har iøvrigt aldrig set forbundsbladet.

Baggrunden for, at vi har tilmeldt 
os er flere ting. For det første har vi 
solgt vores campingvogn, og for det 
andet ville vi gerne prøve noget nyt. 
For det tredie mente vi, at folk, der 
tilmeldte sig Aktiv Ferie, havde de 
samme interesser. -  Og for det fjerde 
synes vi, at det er billigt.

De indendørs faciliteter er i orden, 
og vi har forstået, at de udendørs 
også bliver det. De aktivitetsmulig
heder der er på græsplænen ved 
svømmebassinet, hvor der er opstil
let forskellige spil, er en god ting.

På det øverste billede er det familien Vagn Andersen med datteren 
Berit fra Roskilde.
På det nederste billede er det familien Kirsten og Jørn Andersen fra 
Ikast.
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Billedet til venstre er familien Anni og Ole Hillebrandt Jørgensen fra Kalundborg. 
Billedet ved siden af er fra en af familiekonkurrencerne.

Hvis de var placeret et andet sted, 
f.eks. på boldbanen, ville de næppe 
blive så flittigt brugt.

Vi synes, at der burde være nogle 
flere valgmuligheder på kostplanen. 
Prisen ligger nok også i top. Man skal 
jo trods alt regne med, at det er et 
cafeteria.

Oplevelsesrig ferie
Familien Anni og Ole Hillebrandt 
Jørgensen fra Kalundborg med bør
nene Janni og tvillingerne Charlotte 
og Anne-Mette på henholdsvis 12 og 
9 år.
Vi så tilbuddet i forbundsbladet. Det 
var tegningen på midtersiderne, der 
fangede vores opmærksomhed.

Vi tilmeldte os, fordi prisen er ri
melig, men også fordi børnene gerne 
vil være sammen med andre, og spe

cielt når der er mulighed for at dyrke 
idræt.

Beliggenheden rummer mange 
spændende muligheder. Her er langt 
flere motionstilbud end f.eks. på en 
kroferie. Det er en god idé, at det er 
frivilligt at deltage i de aktiviteter, 
der bliver sat igang.

Det er nogle meget fine faciliteter. 
Specielt vil vi gerne fremhæve kælde
ren. Den kommer rigtig til sin ret, 
når det f.eks. er regnvejr. Da vi skul
le på tur i går, ville børnene ikke 
med. De ville meget helle blive 
hjemme på centret.

Skal vi pege på en enkelt ting, som 
vi mener bør ændres, så er det bestil
ling af mad dagen før. Maden er god, 
og den er rimelig i pris, men det ville 
måske også være en god idé at udvide 
valgmulighederne!

Det er en meget fin mappe med

diverse oplysninger og turforslag 
m.v., der er blevet udleveret til os. 
Vi synes, det har været en oplevelses
rig Aktiv Ferie på DFIF-centret. Vi 
har allerede spekuleret på at tage 
herover igen i efterårsferien med 
nogle venner. Vi tror, at der i fremti
den vil blive rift om pladserne på Ak
tiv Ferie, når først det rygtes og bli
ver kendt af langt flere medlemmer.

-jr-
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Dommeraftalen opsagt 
pr. 1. august 1980
Det springende punkt var benyttelsen af 
1 eller 2 dommere

Der har gennem de sidste måneder 
været afholdt møder mellem Dansk 
Fodbolddommer Union’s indefod- 
boldudvalg, DDSG&I, DDGU, 
KFUM og DFIF, om en revidering af 
indefodboldsreglerne, samt en gen
forhandling af den aftale, som man 
sidste år mere eller mindre frivilligt 
måtte indgå med fodbolddommerne 
for vintersæsonen 1979/80.

Forhandlingerne er nu afsluttet,

Til at varetage de regnskabsmæssige 
funktioner på DFIF-centret, d.v.s. 
bogholderiet, har man ansat Rita Ny- 
gaard fra Oksbøl.

Rita Nygaard, der er ansat på del
tid, afløser Gurli Andreasen, der fra
trådte jobbet efter eget ønske, da 
familien rejste fra byen.

Rita Nygaard har siden 1956 været 
»chef« for regnskabsafdelingen i æg
teparrets egen autoforretning i Oks
bøl. Da vi solgte forretningen, var

og vi vil her ganske kort redegøre for 
resultaterne.

Man enedes om en revidering af 
spillereglerne. De nye regler forven
tes udsendt fra forbundskontoret i 
løbet af august måned.

Desværre viste det sig ret hurtigt, 
at det ikke var muligt at forhandle sig 
frem til en landsdækkende aftale 
med DFU, som var tilfredsstillende. 
Det springende punkt var benyttel

det svært for mig pludselig at holde 
op, understreger Rita Nygaard, der 
til tider havde en arbejdsdag på op til 
16 timer.

Vi byder Rita velkommen i DFIF’s 
rækker, og håber på et godt samar
bejde.

- j r -

Rita Nygaard

sen af 1 eller 2 dommere, hvor sidste 
års aftale kun undtog ungdoms- og 
damekampe samt herre motions-fa- 
miliestævner fra 2 -dommer syste
met.

Fra organisationens side blev det 
fremhævet, at den sportslige værdi 
ikke står mål med denne »dyre« ord
ning, samt at 2 dommere kun bør 
benyttes, hvor brugerne anmoder 
om det. Da man ikke kunne opnå 
enighed, vil det betyde, at den aftale 
der blev indgået sidste år vedr. 1 eller 
2 dommere er opsagt pr. 1 . august 
1980.

Det er derfor nu op til de enkelte 
sammenslutninger og kredse at for
handle sig frem til nogle aftaler med 
de lokale dommerklubber.

-jr

Ny DFIF medarbejder
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i september og oktober

Lederkursus I
Lederkursus I afholdes den 26.-28. 
september i Oksbøl.

Alle, der enten har eller kunne 
tænke sig et lederarbejde indenfor 
DFIF kan deltage.

Formålet med kurset er at give dig 
en grundlæggende viden om nogle af 
de lederfærdigheder, du kan få brug 
for i det daglige lederarbejde.

Kursusgebyret er 300 kr. Sidste 
frist for tilmelding til kurset er den 
15. september.

Badmintonkursus I
Badmintonkursus I afholdes 11.-12. 
oktober i Herning.

Alle, der indenfor DFIF kender 
og kan udføre spillets grundslag, kan 
deltage.

Formålet med kurset er, gennem 
teori og praksis at udvikle din egen 
færdighed, samt give dig interesse for 
at hjælpe dine klubkammerater.

Kursusgebyret er 200 kr. Sidste 
frist for tilmelding er den 15. septem
ber.

Bordtenniskursus I
Bordteniskursus 1 afholdes 10.-12. 
oktober i Oksbøl.

Alle indenfor DFIF, der kan spille 
»lidt« bordtennis, kan deltage.

Formålet med kurset er, gennem 
teori og praksis at udvikle din egen 
færdighed samt give dig interesse for 
at hjælpe dine klubkammerater.

Kursusgebyret er 275 kr. Sidste 
frist for tilmelding er den 15. septem
ber.

Generelt
For alle kurser gælder det, at kursus
gebyret dækker undervisning, over
natning og fortæring -  undtagen 
drikkevarer. Der ydes rejsegodtgø
relse efter billigste offentlige rejse
form.

Et nyt kapitel i Firmaidræts historie 
starter med udsendelsen af dette 
nummer.

For første gang tilsendes for
bundsbladet gennem avispostkonto
ret direkte til de respektive klubber 
samt til en lang række personer og 
instanser, der på den ene eller anden 
måde følger firmaidrætten.

Den nye ordning skulle egentlig 
være startet noget før, men mødte 
desværre modstand fra enkelte sider.

Med den nye ordning er kommu-

Deltaljerede oplysninger om di
verse kurser kan du finde i kursus
programmet, som er tilsendt din 
sammenslutning. Ønsker du yderli
gere oplysninger, kan du kontakte 
kursusudvalgets konsulent Hans 
Hove Sørensen, tlf. (07) 53 13 43.

nikationen til medlemsskaren blevet 
betydelig forbedret. Man opnår en 
hurtigere kontakt og en mere ensar
tet modtagelse af bladet. Endvidere 
sparer man jo også sammenslutnin
gerne for noget arbejde.

Vi håber, at den nye ordning vil 
blive positivt modtaget. Skulle der 
opstå problemer eller spørgsmål i 
forbindelse med ordningen, så kon
takt venligst forbundskontoret.

-jr-

Firmaidræt 
tilsendes nu direkte
Den nye ordning træder i kraft med dette nummer
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Gode nyheder fra
Den europæiske firmaidrætskonference
Sportsfestivalen for den europæiske firmaidræt til Danmark i 1985

I dagene 28. maj -  1. juni 1980 af
holdtes den 10. europæiske firma
idrætskonference med deltagelse fra 
9 medlemslande, hvortil kom delta
gelse fra den Jugoslaviske firma
idrætsorganisation Partizan, der søg
te om optagelse i organisationen, li
gesom Polen var repræsenteret afen 
indbudt observatør.

Den danske delegation bestod af 
formanden Tage Carlsen, næstfor- 
mændene Henning Nielsen og Kaj

Christensen samt generalsekretær 
Ejgon Bertelsen.

Konferencen, der var dygtigt til
rettelagt af det norske bedriftsidræts
forbund, fandt sted i Idrættens Hus i 
Norge. Dette ligger meget smukt 
placeret ca. 25 km fra Oslos centrum 
med en pragtfuld udsigt til de norske 
fjelde. Det norske bedriftsidrætsfor
bund har kontorer i dette hus, der 
ikke er nær så imponerende som 
idrættens hus i Brøndby, men som

måske nok føles mere funktionelt og 
vedkommende.

Som et led i disse europæiske kon
ferencer sørger den arrangerende fir
maidrætsorganisation for, at spørgs
mål med relation til firmaidrætten så
vel lokalt som på europæisk plan bli
ver lagt frem til debat, ofte i form af 
foredrag. Der skal lyde megen ros til 
de norske arrangører for de interes
sante og meget vedkommende em
ner, der var lagt ind i programmet for

Billedet herunder viser den danske delegation. 
Billedet på næste side viser deltagerne i konferencen.
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konferencen. Lad mig bl.a. nævne 
»Oslo i trim«, der omhandlede Oslo 
kommunes engagement i idrætten, 
hvorfra bl.a. kan nævnes, at Oslo 
bruger 8 -  skriver otte -  procent af 
budgettet til idrætsformål.

Emnet »masseidræt kontra elite
idræt« var også et emne, der i høj 
grad kunne påkalde deltagernes in
teresse. Men eet foredrag skal her i 
korte træk refereres, fordi det i høj 
grad har relation til det idrætssamar
bejde. der finder sted inden for 
EFCS (European Federation for 
Company Sport) og her tænkes på et 
foredrag af direktøren for Norges 
Idrætshøjskole, Thor Voila, med 
emnet »Idrætssamarbejdet over lan
degrænserne«.

Thor Voila nævner indledningsvis, 
at kontakt over landegrænserne ge
nerelt er anerkendt som en vigtig for
udsætning for en positiv udvikling af 
verdenssamfundet, hvorfor en doku
mentation for, at idræt over lande

grænserne er noget positivt, ikke 
skulle være nødvendig.

Alligevel ser han med kritiske øjne 
på samarbejdet, således som det på 
nuværende tidspunkt udformer sig, 
idet idrætssamarbejdet ikke er re
præsentativt i forhold til den store 
massebevægelse, men er stærkt do
mineret afen kvantitativ lille gruppe, 
nemlig de, der har dyrket idræt på 
internationalt topniveau.

Thor Voila giver derfor udtryk 
for, at idrætten, hvis den skal bidrage 
til en positiv udvikling i verdenssam
fundet må gennemgå en dybtgående 
ændring i præmisserne for dette sam
arbejde, og peger på, at det ikke 
mindst er vigtigt, at man frigør sig fra 
den nuværende model, hvor de 
olympiske lege, således som de har 
udviklet sig, udgør det største onde.

Som et led i en ny model pegede 
Thor Voila på muligheden for at eta
blere en upræsentiøs idrætslig kon
takt over landegrænserne med ho

vedmålsætningen: »at opleve ting 
sammen«. Denne oplevelse -  mener 
Thor Voila -  må kunne iværksættes 
indenfor begrebet »sport for alle«, 
der indebærer ønsket om at udvikle 
meningsfulde idrætstilbud også til 
de, der ikke hævder sig i første række 
og som nok gerne vil konkurrere, 
men som ikke ønsker konkurrence i 
traditionel forstand.

Som konklusion på diskussionen 
omkring muligheden for at danne en 
ny model for international idræts
samarbejde, understregede Thor 
Voila behovet for, at også bredde
idrætten søger ud over landegrænser
ne, og at den må finde nye samar
bejdsformer -  ikke bare efterligne 
det samarbejde, der finder sted in
denfor topidrætten.

Til slut udtrykte Thor Voila håbet 
om og troen på, at EFCS kan yde 
værdifulde bidrag til en sådan udvik
ling. Firmaidrætten har traditioner, 

Fortsættes næste side
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DFIF’s formand, Tage Carlsen, tv. overrækker en gave til formanden 
for Norges Bedriftsidretsforbund, Per Pettersen.

som i høj grad skulle tilsige, at den 
kan føre an i udviklingen af et brede
re -  og rigere -  internationalt samar
bejde, end det vi nu har.

Hvis man således kan acceptere de 
synspunkter, som Thor Voila lagde 
frem, og det var den danske delega
tion enige om, at man kunde, må vi 
sige, at den udvikling, der er sket in
denfor det europæiske firmaidræts
samarbejde gennem etableringen af 
den europæiske firmaidræts sports
festival, er et skridt i den rigtige ret
ning. Men det er vigtigt, at vi også 
indenfor firmaidrætten holder fast 
ved, at denne firmaidrættens dag på 
europæisk plan er for bredden.

Sportsfestival i Danmark i 1985
Lad os slutte dette referat fra firma
idrætskonferencen i Oslo med kort 
at omtale nogle af de vigtigste ting, 
der skete indenfor selve organisatio
nen. For det første blev lovene æn
dret, således at hver landsorganisa
tion fik 4 stemmer med en tilsvaren
de ret til at være repræsenteret ved 4 

delegerede. Executivkomiteen blev 
udvidet til at omfatte een repræsen
tant fra hver medlemsorganisation, 
ligesom man blev enige om, at execu
tivkomiteen skulle mødes hvert hal
ve år for at tage vare på den øgede 
interesse for organisationens virk
somhed. Olle Arvidson fra Sverige 
blev genvalgt som formand, og 
det betyder, at sekretariatet forbli
ver i Sverige hos Korpen. Dette sek
retariat skal så varetage det daglige 
administrative arbejde for organisa
tionen. Udover formanden, eller 
præsidenten, som han kaldes, blev 
der valgt 4 vicepræsidenter, nemlig 
Walter Westfal fra Vesttyskland, Wilf 
Best fra England, Serge Sorber fra 
Belgien og Pierre Pellenc fra Fran- 
kr.g.

Som tidligere vedtaget blev det 
fastslået at sportsfestivalen 1983 skal 
finde sted i England. Endvidere blev

det besluttet, at sportsfestivalen 1985 
skal finde sted i Danmark.

Lad os i denne forbindelse pege 
på, at den næste sportsfestival for 
firmaidrætten skal finde sted i Ham
borg i 1981. Da mange af vore firma
idrætsklubber vil have forholdsvis let 
ved at komme til Hamborg, skal vi 
fremhæve dette, for at klubberne al
lerede nu kan begynde at overveje, 
om de kan skabe en økonomisk bag
grund for at deltage.

Konferencen sluttede med over
rækkelse af gaver til de norske vær
ter. Og den nye formand for Det nor
ske Bedriftsidrætsforbund Per Pet
terson blev stærkt hyldet, ligesom der 
var tak og megen ros til de praktiske 
arrangører med den tidligere for
mand Ellef Frydendal i spidsen.

Henning Nielsen

Lommebøger
Forbundskontoret oplyser, at man er 
i gang med at planlægge udgivelsen 
af den nye lommebog for 1981.

De kan bestilles gennem den loka
le sammenslutning, der inden den 1. 
oktober skal have afgivet bestilling 
til forbundskontoret.

Prisen er 12 kr. -jr.
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Volleyball for alle
Indeholder også et tilbud om 
at blive motionsleder i volleyball

Har I også fundet ud af, at volleyball 
kan være sagen for Jer? Det har I 
måske efter at have læst forbundets 
udsendte informationsfolder. Så nu 
ved I noget om volleyballens mulig
heder, I ved, at 1 kan få festlige vol- 
leyballplakater fra forbundet -  og 
når I har læst de følgende linier, så 
ved I også, at forbundet uddanner 
motionsledere i volleyball.

DFIFs Aktivitetsudvalg indbyder 
alle interesserede til over en hel lør
dag at få en lille indføring i volleyball

Statutter for 
S 48-legatet

-  at blive uddannet til Motionsleder i 
volleyball.

Disse små kurser afvikles over he
le landet. Vi tilstræber at placere 
dem på en sådan måde, at ingen del
tagere har mere end en times kørsel 
til kursusstedet. Og så er deltagelsen 
i kurserne gratis, incl. frokost. Der 
udbetales ikke kørepenge til disse 
kurser.

Et godt tilbud til sammenslutnin
ger og klubber. Tøv ikke med at kon
takte jeres lokale sammenslutninger,

Legatet, der er på 16.000 kr., udde
les hvert år til 4 idræts- og ungdoms
ledere, eller i ekstraordinære tilfælde 
en forening -  med 4.000 kr. til hver.

Legatet er tænkt anvendt til delta
gelse i kurser eller gennemførelse af 
idrætsrejse efter den enkeltes eget

Dansk Firmaidrætsforbund indkalder herved i henhold til de på side 
23 anførte statutter for Sprøjteselskabet af 1948 A/S's ungdomsleder
legat ansøgere til legatet.

Skriftlig ansøgning stiles til Dansk Firmaidrætsforbund. Tåsinge- 
Hallen, 5700 Svendborg, og indsendes gennem den lokale bysam
menslutning.

Ansøgningen skal indeholde oplysning om ansøgerens navn, CPR- 
nummer, adresse, navnet på den idrætsklub og/eller bysammenslut
ning, i hvilken ansøgerens ledergerning er udført, en udførlig beskri
velse af lederhvervene samt oplysning om, til hvilket formål legatet 
tænkes anvendt.

Ansøgninger skal for at komme i betragtning være forbundet i 
hænde senest 1. september 1980.

Y to llc z v b c ill  F o r  a l l e

dc ligger inde med tilmeldingskupon 
til disse kurser. Sidste frist for tilmel
ding til forbundskontoret er den 2 1 . 
august.

-jb.

ønske og godkendelse af de respek
tive idrætsorganisationer.

Ved annoncering i forbundsbla
dene indhenter Dansk Idræts-For
bund, De Danske Skytte-, Gymna
stik- og Idrætsforeninger, De Dan
ske Gymnastik og Ungdomsforenin
ger og Dansk Firmaidrætsforbund 
hvert år ansøgere til legatet. Sådanne 
ansøgninger må være de respektive 
forbund i hænde senest 1 . sept.

De enkelte forbund udtager mak
simum 3 ansøgninger, der videresen
des til en fælles udvælgelseskomite 
bestående af 1 repræsentant for hver 
af de 4 idrætsorganisationer samt 1 
repræsentant fra Sprøjteselskabet.

Uddelingen af legaterne finder 
hvert år sted i oktober på Sprøjtesel
skabets foranledning.

Vedtaget på Idrættens Fællesråds 
møde den 6 . juni 1973.
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Viborg-hold vandt jubilæumsløb 
og vandrepokal til ejendom
Søndersøløbet i Viborg er en idræts
begivenhed, der hvert år samler sig 
stor interesse om. -  Og egentlig er 
det vel ikke så mærkeligt, for løbet 
går helt tilbage til 1910, hvor det blev 
afviklet for første gang. 1980 var et 
jubilæumsår i Søndersøløbets histo
rie, idet løbet blev afviklet for 50. 
gang.

Der har i årenes løb været nogle 
pauser. Det var fra 1923-1939 og fra 
1948-1951.

Det er selvfølgelig ikke normalt, at 
sådan en begivenhed skal omtales i 
forbundsbladet. Men der er en særlig 
anledning til, at begivenheden alli
gevel kommer ud til en større kreds 
af firmaidrætsinteresserede. For det 
første fordi der er tale om en begi
venhed, som fortjener at blive om

set

talt, men også fordi det kunne være 
en idé til andre.

Finn Hagedorn, der er næstfor
mand i Viborg Firmaidræt, og som 
nogen måske kender fra den tid, da 
han var medlem af forbundets aktivi
tetsudvalg, har været primus motor i 
etableringen af en motionsafdeling 
under Viborg Firmaidræt, der især 
har haft løb på programmet.

Nogle af disse motionister har stil
let op som hold i Søndersøløbet. I 
1978 og 1979 blev holdkonkurrencen 
vundet af holdet fra Viborg Firma

idræt. 1 Søndersøløbets jubilæumsår 
var der således mulighed for, at hol
det kunne vinde den udsatte vandre
pokal til ejendom.

Og anstrengelserne blev kronet 
med held, idet holdet vandt hold
konkurrencen, og dermed den ud
satte vandrepokal til ejendom. Et 
flot resultat, som også fortjener om
tale i forbundsbladet.

Det vindende hold bestod af John 
Johansen, Finn Hagedorn og Preben 
Thougaard.
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